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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 10 października 2020 roku 

Numer: 39 / 2020 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

 INTERPELACJA  

 

w sprawie: stanu kasztanowców i zagrożenia powodowanego przez szrotówka 

kasztanowcowiaczka w Poznaniu 

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303 ze zmianami), uprzejmie 

proszę o odpowiedź na niniejszą interpelację 

 

Stan faktyczny 

 

Od przełomu lat 1990 i 2000 występuje w naszym kraju, w tym również w Poznaniu, 

zagrożenie kasztanowców powodowane przez szrotówka kasztanowcowiaczka. W kolejnych 

latach prowadzone były intensywne działania mające na celu zwalczanie tego szkodnika 

drzew, dzięki czemu udawało się powstrzymać niszczenie kasztanowców. W tym roku 

również dochodziło do przypadków zagrożenia kasztanowców, powodowanego przez 

szrotówka kasztanowcowiaczka. Przejawiało się to postępującą nekrozą liści i ogołoceniem 

drzew, które często już na przełomie sierpnia i września wyglądały jak w okresie jesiennym.  

 

Sygnały dotyczące wskazywanych zagrożeń zostały przekazane mi również przez miłośników 

drzew. Sytuacji tej nie można tłumaczyć tylko suszą, ponieważ w tym roku susza jest mniej 
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dolegliwa niż w poprzednich latach, a ponadto w złym stanie są zwłaszcza kasztanowce, 

podczas gdy inne drzewa są w lepszej kondycji, mimo że często są to gatunki mniej odporne 

na suszę niż kasztanowce.  

 

Warto przypomnieć, że w przeszłości organizowane były w naszym mieście intensywne akcje 

zwalczania szrotówka kasztanowcowiaczka, polegające zwłaszcza na zgrabianiu liści 

kasztanowców, umieszczania ich w workach, wywożeniu i utylizacji. Na drzewach 

umieszczano też specjalne plastry, zwabiające i zatrzymujące szkodnika. W akcję włączyły 

się czynniki społeczne, w tym rady osiedli, szkoły, spółdzielnie i wspólnoty mieszkaniowe. 

Dzięki takim działaniom doszło do poprawy sytuacji.  

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) jak oceniany jest obecny stan kasztanowców w Poznaniu i czy zaobserwowane wzrost 

zagrożenia powodowanego przez szrotówka kasztanowcowiaczka w Poznaniu, 

 

2) czy prowadzony jest bieżący monitoring sytuacji związany z zagrożeniem powodowanym 

przez szrotówka kasztanowcowiaczka w Poznaniu, 

 

3) jakie w ostatnich latach podejmowane były działania mające na celu zwalczanie 

szrotówka kasztanowcowiaczka w Poznaniu. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


